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Referat regionalt planforum 21.06.2021 

Reguleringsplan Joma gruver, Røyrvik 
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Presentasjon av saken ved Multiconsult 

(se vedlagt power point for utfyllende presentasjon) 

 

Gjennomgang av planprosessen.  

Planområdet er endret en del underveis. Har gått bort fra deponering i Østre Hudningsvatn, dette er tatt ut av 

planområdet.  

 

Konsept for gruvedrift: foregår inne i fjellet. Forslag på dagbrudd på 40 dekar. Mye kommentar på dette forrige 

gang i planforum, omstridt.  

Deponering inne i gruvene. Men i starten behov for å lagre avgangsmasser utenfor. Gjenstår en vurdering av 

støy og stabilitet før man lander på løsning her.  

 

Konseptet er noe endret underveis.  

Dagbrudd kun i drift i vinterhalvåret. Driften vil da bli i lengre periode. På grunn av reindrift disse endringene er 

gjort.  

 

Reindrift 

Alternativer:  

Alternativ 1 er delt inn i ulike alternativ med ulik lengde drifta.  

1a – store negative konsekvenser for reindrift, derfor gått bort fra denne.  

 

Kunnskapsgrunnlaget  

Referat fra møter med reinbeitedistriktene vil bli lagt med på høringen.  

Omfattende arealbruk innenfor planområdet – viktig område for reinbeitedistriktet, bl.a kalvingsområdet. 

Viktig trekklei. Viktig oppsamlingsområde.  

 

Avbøtende tiltak 

Driftsperiode viktigste avbøtende tiltak 

 

Naturmangfold 

NM9 unntatt offentligheten – jerv 

NM7 Sterkt forringet – vil ikke kunne restaureres  

 

Landdeponi – må bygges en stor damvegg. Bygges opp av resterende masser i gråbergtippen + eventuell fjell 

som skal sprenges ut  

 

Vannhåndtering  

Tippbekken legges i en egen kulvert  

Mindre bekker og bekken i vest samles opp i ei grøft og tar det gjennom der. Mulighet å ta tippbekken gjennom 

der og.  

 

Runde rundt bordet: 

Statsforvalteren:  

Reindrift – Elsemari Iversen 

KU virker veldig bra. Men, inntaket fra og transport fra Stekenjokk er ikke tatt med godt nok. Virkning på rein -

det at det foregår knusing inni fjellet?  

Naturlig trekk fra Børgefjell til Jomafjellet – trafikken og støy vil forstyrre dette trekket. Vil kunne presses til 

ulike retninger. Best at det er stille og rolig frem til 15. desember.  
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Vanskelig å holde reinen i området til den siste slakten.  

Dialog med reindriften. Ikke så lett å kaste seg rundt. Bør inn i bestemmelsene. Bestemmelsene må være så 

konkret og avklarende at de gir forutsigbarhet for begge parter og sikrer reindriften tilstrekkelig. 

Joma gruver – syns vi har hatt en god dialog. Vil prøve å gjøre det best mulig for reindrifta. Vil ikke komme i mål 

med alle avtaler før reguleringen.  Men vil være på plass før en eventuell gruvedrift.  

 

Multiconsult – må se på dette med avtaler i bestemmelsene.  

 

Klima- og miljø – Thomas Aarskog  

Store utfordringer med dagbruddet – bl.a store landskapsinngrep.  

Stusser litt på at det ikke er treff på flere arter.  

Følger reindriftas merknader.  

Klima- og miljøavdelingen påpekte at de er negative til dagbrudd og at et dagbrudd vil være vanskelig å 

akseptere. 

 

Nord-Trøndelag reinbeitedistrikt- Svein Bjørk 

Enig i det Elsemari Iversen sier. Bra KU.  

15. oktober – tidspunkt og reindrift er litt uforutsigbart. Er dette en realistisk dato? Se på slaktetidspunkt siste 

10 år. Springende punkt er at dialogen er god.  

Støy og aktivitet – knyttet en del usikkerhet til det.  

 

Røyrvik kommune - Ellinor Jåma 

Avbøtende tiltak – tre punkter som går på økt innsats. Er det kostnader som vil bli kompensansert?  

Har dere lest rapporten fra SF i Nordland om utbygging får konsekvenser for reindrifta? Kan være verdt å ta en 

titt, samt rapporter fra SSB 

Klima må også ta hensyn til.  

 

Multiconsult:  

Kompensasjon er tanken.  

Har ikke lest rapporten. Send gjerne linken.  

 

Sametinget - Pål Nilsen  

Sametinget har i disse plansakene to roller, en som forvaltningsmyndighet for samiske kulturminner, samt en 

rolle etter plan og bygningsloven i forhold til naturgrunnlaget for samisk kultur og næringsutøvelse. Sametinget 

har innsigelsesmyndighet etter plan og bygningsloven i forhold til samisk kultur og næringsutøvelse.  

Har vært befaring på kulturminner. Har ikke store kulturminnerkonsekvenser.  

Tegner seg nå et bilde av vesentlige konsekvenser for samisk kultur- og næringsutøvelse.  

Sametinget må vurdere dette tiltaket, og planene om det, i forhold til sitt ansvar etter plan- og bygningsloven, 

og hvor store virkninger tiltaket vil ha for samisk kultur og næringsutøvelse.  

Dialog – har nå fått godt belyst den dialogen utbygger har sett for seg. Men kommunen er også viktig.  

 

 

Mattilsynet – Erik Wahl 

Har ikke fått varsel om oppstart.  

Drikkevannhensyn – ser ut til å være greit beskrevet i plandokumentene.  

Men noen mindre private drikkevannskilder, viktig at det blir beskrevet mer detaljert og om det blir 

konsekvenser for de.  
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Trøndelag Fylkeskommune – Bendik Eithun Halgunset 

Takk for presentasjon. Avklarende på en del spørsmål. Kunnskapsgrunnlag – vesentlig for vår del at det legges 

inn i databasen «Vannmiljø.» 

Vi tar utgangspunkt i miljømålene som fastsettes som i vannplanen. Planen er på høring nå. Gi innspill til 

miljømål som vil være riktig. Spesielt der det er behov for utsettelse. Må argumentere for mindre strenge mål. 

Der det er fare for permament forringelse eller endring kan dere ta kontakt med oss for veiledning.  

Ängermannelven, mottakerlandet sine målsettinger som skal legges til grunn. Dette må følges opp med et 

overvåkningsprogram på norsk side.  

Thomas Aarskog  

Fysiske tiltak i vassdrag må søkes om – FK er myndighet 

 

DirMin: Kristine Bye 

Viktig at det forekommer en beskrivelse av ressursen og årlig uttak. Må utnyttes så optimalt så mulig. 

Gruvedrifta vises ikke på plankartet, må ikke være noe som kan være ødeleggende for drifta. Anbefaler at det 

legges inn en hensynssone.  

 

Trøndelag Fylkeskommune – Sanna Hanem Kavli 

Vil peke på samarbeidsavtalen med Sametinget, samt regional plan for arealbruk som er høring nå. Viktig å 

ivareta reindrifta. Vil vektlegge dette når saken kommer på høring.  

Arbeidsplasser: er det reellt at mange vil bosette seg i Røyrvik, eller risikerer man at de fleste pendler? Viktig 

med samfunnsutvikling slik at det blir attraktivt å flytte til Røyrvik.  

 

Røyrvik kommune: Ellinor Jåma 

Konsultasjonsplikten – vil bli gjeldende i denne sammenhengen.  

 

Sametinget – Pål Nilsen  

Kommer til å vise til konsultasjonsplikten framover – har også oppdatert planveilederen vår. 

 

Trøndelag Fylkeskommune - Inger Marie Kimo 

Har også ansvar for det marinarkeologiske. Har sendt saken til vitenskapsmuseet, men finner ikke at vi har fått 

noe svar til vitenskapsmuseet. Har dere fått denne`? 

 

Multiconsult: Den har vi ikke fått 

 

Røyrvik kommune - Hans Oskar Devik:  

Tar med oss innspillene som lokal planmyndighet.  

De temaene som har vært oppe i dag er de vi er mest opptatt av og. Må fortsette med god dialog med 

reindrifta, det skal vi i kommunen følge opp. Lokalbefolkningen er opptatt av vannmiljø og vannkvalitet. 

Trenger drahjelp på dette for å finne de optimale løsningene.  

Opptatt av arbeidsplasser – må bli verdiskapning for Røyrvik. Typisk anleggsvirksomhet. Skal følge dette videre. 

Trenger dere som fagmyndighet til videre dialog.  


